
 

 

Referat Generalforsamling Nordrup Farendløse lokalråd 
  23.03.2023 kl. 18.00 – 21.00 

Dagsorden 
Tilstede fra bestyrelsen Eric, Gilla, Molla, svend, Charlotte, Ann  
Afbud: Tommy Strøyer  
Fremmødte: 25 borger  
 
 

1) Valg af dirigent 
• Allan Marott  
• Generalforsamlingen er lovligt indkaldt. 

 
2) Valg af referent 

• Ann Brodersen 
 

3) Valg af stemmetællere 
• Benny Hansen, Gitte Strøyer  

 
4) Bestyrelsens beretning v/Eric  
• Overdragelse og konstituering efter valg – hvad var op og ned på arbejdet 

 
• Info dag i Nordrup hallen den 30.08.22 – primært for borger i den nye udstykning, men all er 

velkomne nye som gamle. Var for at præsentere lokalrådet og oplyse om hvordan man 
kunne bruge det aktivt 

 
• Drøftelses af blomsterparken, dens virke og eksistens evt. et havelaug som skal stå for 

vedligeholdelse i samarbejde med lokalrådet. Har man en hakke eller et lugejern, så det frit 
for at blande sig lidt i ukrudtsbekæmpelse, når det er tid til dette.  

 
• Der er tæt og god dialog med kommunen vedr. belysning omkring cykelsti/gangsti ved 

skolen til den nye udstykning. En mulig løsning skulle gerne snart være på plads. 
 

• Der er søgt midler igennem helhedsplanpuljen til at få flytte hjertestarter der oprindeligt er 
placeret inde i hallen udendørs. Så den kan være tilgængelig hele døgnet året rundt. 

 
• Der har været arbejdet med trampestier, som lokalt er ved at være på plads. Der er givet 

tilsagn om det første stykke i en prøveperiode på 12 mdr. Det samme gælder for stykket fra 
spejderens hytte og til kirkeskoven. Sidst men ikke mindst så arbejdes der på at få lavet en 
rute som favner stykket fra Nordrup Vestervang, langs gærderet op til planteskolens 
plantage, ned mod mosen og op mod Nordrupvej på planteskolens stykke. Forslag til evt. 
ruter modtages gerne. 

 
• Vedr. kirkeskoven så forventes det at det nuværende hegn først bliver fjernet i 2026. 

 
•  I forhold til de trafikale udfordringer ved Nordrup kirke, er der dialog med Ringsted 

kommune vej og park vedr. løsningsforslag til vejforløb. Dette gælder også for det 
manglende fortov/cykelsti på strækning ved Brændetoften/sandtoften på Farendløsevej. 

 



 

 

• Der er været afholdt juletræstænding i samarbejde med Jesper fra Nordrup Vestervang. 
Der arbejdes på at juletræstændingen 2023 vil blive slået sammen til et fælles event for 
alle. 

 
• Ringsted kommune har opdaget en budgetpost på deres kontoer, som burde gå til arbejde i 

vores lokalråd. Da puljerne ikke tømmes mener kommunen at pengene kan benyttes 
andetsteds. På baggrund af denne erfaringen er det vigtigt at får udviklet lokalområdet. 
Dette kan nemt gøres ved at vi alle står sammen, får brugt de puljer der findes og søgt 
midler til gavn for alle i området.  
 
Der er tale om følgende pulje hvor der kan søges midler:   
 
Temaudviklingspuljen – der kan ansøges løbende. Der er ikke udarbejdet   
ansøgningsskema til denne pulje, man laver selv en ansøgning. 
 
Kulturpuljen – der kan ansøges løbende. Der er ikke udarbejdet ansøgningsskema til denne 
pulje, man laver selv en ansøgning. 
 
Helhedsplanpuljen – der kan ansøges 3 gange om året 15. januar, 15.maj og 15.oktober. Der 
er udarbejdet et ansøgningsskema til denne pulje. 
 

• Formanden takker bestyrelsen for et godt og konstruktivt samarbejde, samt nogle hyggelige 
timer. 
 

5) Fremlæggelse af revideret regnskab. 
• Det  Revideret regnskab  er godkendt  

 
6) Behandling af indkomne forslag 

Forslag til vedtægtsændringer af §11 stk. 3 til følgende: 
Der indkaldes på hensigtsmæssig måde, med 14 dages varsel ved annoncering I det lokale 
sogneblad, lokalrådets hjemmeside og andre relevante medier. Dagsorden udleveres på 
dagen. 
 
Vedtægtsændringer af §11 stk. 3 blev godkendt med følgende ordlyd: 
 
Der indkaldes med 14 dages varsel ved annoncering I det lokale sogneblad, lokalrådets 
hjemmeside og andre relevante medier. Dagsorden offentliggøres 14. Dage  før på 
lokalrådet hjemmesiden. 

 
7) Valg af bestyrelsesmedlemmer, suppleant, revisor og revisorsuppleant 

Følgende poster for en toårige periode er på valg: 
 
Bestyrelsesmedlem: 
Charlotte Kjær Nielsen – Modtager genvalg  
Charlotte Kjær Nielsen – Er genvalg 
 
Bestyrelsesmedlem: 
Molla Friis - Mikkelsen - Modtager genvalg   
Molla Friis - Mikkelsen - Er genvalgt  



 

 

 
Bestyrelsesmedlem: 
Tommy Strøyer  – Modtager genvalg   
Tommy Strøyer  – Er genvalgt  

 
Suppleant:  
Svend Tveden Nyborg – Modtager genvalg  
Svend Tveden Nyborg – Er genvalgt 

 
Revisor Suppleant: 
Ingen ønsker at stille op. 
 

8) Eventuelt –  
• Det er erfaringen af de  andre lokalråd tage/er begyndt at tage penge for at være 

medlem af lokalrådet.  
Ifølge vores vedtægter §4 stk. 1 medlemskab af Nordrup Farendløse lokalråd er gratis 
Det vil for vores vedkommen  kræve en vedtægtsændring Der drøftes frem og tilbage 
Den samlede vurdering af forsamlingens holdning til dette er: 
Det er ikke hensigtsmæssigt at der opkræves penge for medlemskab, da det har en 
værdi at alle kan være med uanset midler, samt at det kræver meget arbejde at gå fra 
dør til dør for at opkræve medlemskab. 
Donation/sponsorat for private   
Det drøftes muligheden for at lave et privat sponsorat/donation med et fast 
opkrævningsbeløb på følgende: 
Husstand kr. 50,- 
Pensionister 25,- 

• Spejderen omdeler NFO og i den forbindelse tilbydes det at ved behov vil spejderen 
gerne tage skriv med rundt fra lokalrådet. 
 

 
 

 
 
 
 
Underskrift: 
  
 
 
 
Allan Marott     Eric Leonhardt  
Dirigent     Formand  

 
 


